

## Adjustments to EEX European Liquid Milk Index and EEX European Liquid Milk Futures

Dear trading participants,

EEX AG and EEX hereby inform about changes to the EEX European Liquid Milk Index and EEX European Liquid Milk Future (product code: FALM), whereby the former is used to determine the final settlement prices of the latter.

To reflect the market price for liquid milk in the European Economic Area, the underlying data for the calculation of the EEX European Liquid Milk Index will change from the prices of Germany, the Netherlands, Denmark and Ireland as published by the “Milk Market Observatory” of the European Commission, to the German price (“Preis für konventionell erzeugte Kuhmilch, bei 4,0 % Fettgehalt und 3,4 % Eiweißgehalt, ab Hof”) of the **Bundesanstalt für Landwirtschaft und Ernährung (BLE)**. Furthermore, the calculation day will be changed from the 12<sup>th</sup> to **20<sup>th</sup> calendar day of the month**. As there is no stakeholder impact apparent, particularly, as there is no open interest in EEX European Liquid Milk Futures, EEX AG decided to implement the change without prior consultation.

To keep the **last trading day** of the EEX European Liquid Milk Future aligned with the calculation day of the EEX European Liquid Milk Index, trading of the future contract will be extended from the 12<sup>th</sup> to **20<sup>th</sup> calendar day of the expiry month** as well.

The changes will be introduced on 2 September 2024 and with effect for all expiries as of September 2024.

Further details and information can be found in the Benchmark Statements of EEX AG and the Contract Specifications of EEX.

Yours sincerely,  
EEX Market Operations

Contact:

**Market Operations**

P: +49 341 2156 - 222 | F: +49 341 2156 - 229

trading@eex.com

## Anpassung der Berechnung des EEX European Liquid Milk Index

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

hiermit informiert die EEX AG und die EEX über Anpassungen am EEX European Liquid Milk Index und der EEX European Liquid Milk Futures (Produktcode: FALM), wobei der Index die Grundlage für die finale Abrechnung der zugrunde liegenden Futures bildet.

Um den Marktpreis für Liquid Milk im Europäischen Wirtschaftsraum widerzuspiegeln, besteht der EEX European Liquid Milk Index aktuell aus Preisinformationen von Deutschland, den Niederlanden, Dänemark und Irland, welche im „Milk Market Observatory“ seitens der Europäischen Kommission veröffentlicht werden. Dieser Basiswert wird auf den deutschen „Preis für konventionell erzeugte Kuhmilch, bei 4,0% Fettgehalt und 3,4% Eiweißgehalt, ab Hof“ angepasst, veröffentlicht von der Bundesanstalt für Landwirtschaft und Ernährung (BLE). In diesem Zusammenhang wird der Tag der Preisberechnung vom 12. auf den 20. eines jeden Monats geändert. Da sie keine direkten Auswirkungen auf Stakeholder hat setzt die EEX AG diese Änderung ohne vorherige Konsultationen um, insbesondere weil aktuell kein Open Interest in den EEX European Liquid Milk Futures besteht.

Der letzte Handelstag der EEX European Liquid Milk Futures wird ebenfalls vom 12. auf den 20. eines jeden Monats angepasst, damit dieser weiterhin dem Berechnungstag des EEX European Liquid Milk Index entspricht.

Die Anpassung erfolgt zum 02.09.2024 und betrifft alle Futures Fälligkeiten ab September 2024.

Mit freundlichen Grüßen  
EEX Market Operations

Kontakt:

**Market Operations**

P: +49 341 2156 - 222 | F: +49 341 2156 - 229

trading@eex.com